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Protokół Nr XXIII/12 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  
odbytej w dniu 16 lipca 2012 roku  

o godzinie 16.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  
 
Obrady rozpoczęto w dniu 16 lipca 2012 roku o godzinie 16.00. 
Obrady zakończono w dniu 16 lipca 2012 roku o godzinie 17.45. 
W XXIII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Skarbnik Urzędu Gminy Czempiń – Halina Łączna; 
• Sekretarz Urzędu Gminy Czempiń – Aleksandra Marciniak;  
• Radny Rady Powiatu Kościańskiego – Arkadiusz Wojciechowski; 
• Przedstawiciel Posterunku Policji w Czempiniu – Michał Brzozowski; 
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na Sekretarza 
obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radn ą Irenę Grzelkę.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak w dniu 16 lipca 2012 roku 
o godzinie 16.00 otworzył XXIII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XXIII sesji.  
 
Do przedłożonego porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że do 
przedłożonego porządku obrad wpłynął wniosek Burmistrza Gminy Czempiń z dnia               
16 lipca 2012 roku o wprowadzenie punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia               
i przyjęcia do realizacji projektu systemowego pn. „Szansa na lepsze jutro dla Gminy 
Czempiń” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki” w punkcie 4 a porządku obrad. 
Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad w punkcie 4a punkt: „Podjęcie uchwały w sprawie 
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zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu systemowego pn. „Szansa na 
lepsze jutro dla Gminy Czempiń” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki”.  

 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący:  

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z XXI i XXII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
4a. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu  

systemowego pn. „Szansa na lepsze jutro dla Gminy Czempiń” w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki.  

5. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu: 
a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w 

Czempiniu; 
b) powołanie Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania; 
c) przeprowadzenie głosowania w trybie tajnym; 
d) podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej                        

w Czempiniu.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czempiń na lata 2011 – 2020. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Czempiń na 2012 rok.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Czempiń na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Piechanin.  
12. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
13. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z  działalności                   

w okresie międzysesyjnym. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zakończenie obrad XXIII sesji.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przegłosowała 
powyższy porządek obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  

 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu                     
12 czerwca 2012 roku i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści.   
 
Radna Irena Grzelka nadzorująca sporządzenie protokołu z XXI sesji Rady Miejskiej                    
w Czempiniu poinformowała, że zapoznała się z protokołem z XX sesji i nie wnosi zastrzeżeń 
co do jego treści oraz zawnioskowała o przyjęcie go przez Radę Miejską w Czempiniu bez 
odczytania.  
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” przyj ęła protokół z XXI 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 12 czerwca 2012 roku.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XXII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu                     
16 czerwca 2012 roku i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści oraz zawnioskował o przyjęcie 
go przez Radę Miejską w Czempiniu bez odczytania.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przyjęła 
protokół z XXII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 16 czerwca 
2012 roku.  

   
Do punktu 4 porządku obrad:  
 
Interpelacje złożyli:  

1. Radny Stanisław Turno w sprawach: 
1) przycięcia i usunięcia suchych drzew na ulicy Wspólnej i Kolejowej za 

przejazdem w Czempiniu;  
2) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy ulica Kolejowa będzie miała dalszy ciąg 

rozbudowy chodnika w kierunku Słonina; 
3) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy policja jest w stanie powstrzymać 

ekscesy kierowców na ulicy Kolejowej – nadmierna prędkość, 
niezatrzymywanie się na znaku „stop”; łamanie przepisów ma miejsce 
zwłaszcza w weekendy; 

4) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy będą posprzątane z piasku i roślin 
krawężniki przy ulicy Kolejowej w Czempiniu;  

2. Radny Krzysztof Sankiewicz w sprawach:  
1) wykonania remontu drogi gminnej znajdującej się w Zadorach pomiędzy 

działką Wspólnoty Mieszkaniowej nr 5 a nr 6 i 7 – droga ta w czasie 
intensywnych opadów deszczu zamienia się w rwący potok;  

2) wykonania łatania dziur na drodze gminnej w Starym Gołębinie pomiędzy 
droga powiatową a wjazdem na teren podwórza TOP FARMS; 

3) przycięcia i usunięcia gałęzi na poboczu drogi Gorzyce – Stary Gołębin – 
szczególnie od budynku starej szkoły w kierunku Gorzyc;  

3. Radny Wojciech Adamski w sprawach:  
1) podania terminu ustawienia dodatkowych koszy na Osiedlu Przylesie – 

szczególnie przy trasie prowadzącej przez osiedla do boiska Orlik i Gimnazjum; 
2) naprawy odkrytej studzienki na skrzyżowaniu w Słoninie; 
3) uporządkowania terenów wokół drzew przy ulicy 24 Stycznia w Czempiniu; 

4. Radny Władysław Matysiak w sprawie ponowienia interpelacji z dnia 28 marca 
2012 roku w sprawie udrożnienia kanalizacji deszczowej w Piechaninie – wieś 
gospodarska; 

5. Radny Aleksander Wieliński w sprawach:  
1) naprawy zarwanego chodnika przy posesji nr 12 na ulicy Polnej w Czempiniu; 
2) naprawy zarwanej studzienki telekomunikacyjnej przy posesji pana Marciniaka 

na ulicy Polnej w Czempiniu;  
3) wyjaśnienia kwestii skrótu prowadzącego z ulicy Pl. Gen. K. Świerczewskiego 

do ulicy Poznańskie Przedmieście – czy teren ten jest własnością prywatną, 
ponieważ wieczorami jest zamykane przejście przez niego;  
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4) podniesienia pozapadanych elementów płytek w ulicy Polnej w Czempiniu;  
5) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy na ulicy Polnej w Czempiniu – na części 

gruntowej jest dopuszczalne jeżdżenie i pakowanie samochodami ciężarowymi 
– transportowymi;  

6) spowodowania usunięcia odpadającego tynku z budynku przy ulicy Polnej nr 5 
– obecna sytuacja stwarza zagrożenie dla przechodniów;  

7) usunięcia wyrw w drodze gruntowej w ulicy Polnej przy posesji pana 
Romaszewskiego;  

8) zgłoszenia faktu, że przy ulicy Słowackiego w Czempiniu nie świecą się lampy; 
9) rozważenia możliwości utworzenia strony internetowej, na której mieszkańcy 

mogliby wymieniać się swoimi poglądami i spostrzeżeniami na temat 
funkcjonowania gminy;        

6. Radny Maciej Głochowiak w sprawach:  
1) dokonania przeglądu tablic ogłoszeniowych na terenach wiejskich;  
2) zgłoszenia faktu, iż w Piotrkowicach – wieś spółdzielcza, nie świecą się lampy;  

7. Radna Irena Grzelka w sprawie usunięcia wyrwy przy posesji pani Moryson              
w Głuchowie;  

8. Radna Elżbieta Grygier w sprawie uporządkowanie terenów przy ulicach Rynek i 
24 Stycznia w Czempiniu – miejsca wokół rosnących drzew – są zarośnięte 
chwastami.  

 
Do punktu 4a porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu systemowego 
pn. „Szansa na lepsze jutro dla Gminy Czempiń” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew 
- Pilarską, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXIII/177/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 16 lipca 2012 roku 
w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu systemowego pn. 
„Szansa na lepsze jutro dla Gminy Czempiń” w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy 
Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.    

 
Do punktu 5a porządku obrad: 
 
Radny Maciej Głochowiak zgłosił na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej                       
w Czempiniu kandydaturę radnej Ireny Grzelki. 
 
Radna Irena Grzelka wyraziła zgodę na kandydowanie.  
 
Radny Jacek Jaśkowiak zgłosił na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej                      
w Czempiniu kandydaturę radnego Jarosława Koniecznego. 
 
Radny Jarosław Konieczny wyraził zgodę na kandydowanie i oświadczył, że z chwilą 
wyboru jego osoby na to stanowisko, rezygnuje z członkowstwa w Komisji Rewizyjnej i jej 
przewodniczenia. 
Rezygnacja pisemna radnego Jarosława Koniecznego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
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protokołu.   
 
Do punktu 5b porządku obrad: 
 
Przystąpiono do powołania Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania: 
 
Radna Elżbieta Grygier zgłosiła kandydatury radnego Eugeniusza Cichockiego, radnego 
Wojciecha Adamskiego i radnej Zofii Bartkowiak, którzy wyrazili zgodę na pracę w Komisji 
Skrutacyjnej. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 12 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” powołała Komisję 
Skrutacyjną w składzie: radny Eugeniusz Cichocki, radny Wojciech Adamski  
i radna Zofia Bartkowiak.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Krzyżostaniak ogłosił 5-minutową przerwę w obradach 
sesji. 
 
Komisja Skrutacyjna udała się do osobnego pomieszczenia celem przygotowania kart do 
głosowania.  
 
Do punktu 5c porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak wznowił obrady po 
przerwie i poprosił o przeprowadzenie głosowania przez Komisję Skrutacyjną 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Wojciech Adamski poinformował, że Komisja 
Skrutacyjna przygotowała 15 kart do głosowania, które zostały opieczętowane i zostaną 
rozdane radnym, którzy głosować będą tajnie. Radny Wojciech Adamski poinformował, że na 
kartach do głosowania zostały umieszczone nazwiska dwóch kandydatów na 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu.   
 
Radna Zofia Bartkowiak wyczytywała kolejno nazwiska radnych Rady Miejskiej                    
w Czempiniu, którzy podbierali kartę do głosowania od Przewodniczącego Komisji 
Skrutacyjnej radnego Wojciecha Adamskiego i dokonywali głosowania w kabinie 
przygotowanej do tego celu. 
 
Po dokonaniu głosowania Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy 
Krzyżostaniak ogłosił przerwę na dokonanie przez Komisję Skrutacyjną ustalenia wyników 
głosowania.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak wznowił obrady po 
przerwie i poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie protokołu                       
z głosowania tajnego na wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Wojciech Adamski odczytał treść protokołu                     
z głosowania tajnego, który stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 5d porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak 
odczytał treść uchwały Nr XXIII/178/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia               
16 lipca 2012 roku w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej                        
w Czempiniu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.    

 
Do punktu 6 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń 
na lata 2011 – 2020 przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła  uchwałę                 
Nr XXIII/179/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 16 lipca 2012 roku                    
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń na lata 
2011 – 2020 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.    

 
Do punktu 7 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy  Czempiń 
na 2012 rok przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę 
Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła  
uchwałę Nr XXIII/180/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 16 lipca 2012 roku 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Czempiń na 2012 rok  
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę 
Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.    

 
Do punktu 8 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik 
Gminy Czempiń Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                  
Nr XXIII/181/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 16 lipca 2012 roku                     
w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik 
Gminy Czempiń Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.    
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Do punktu 9 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przedstawionego 
wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy                 
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                              
Nr XXIII/182/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 16 lipca 2012 roku                     
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przedstawioną wraz                        
z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.    

 
Do punktu 10 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Czempiń na okręgi wyborcze, ustalenia ich 
granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu przedstawionego wraz 
z uzasadnieniem przez Sekretarz Gminy Czempiń Aleksandrę Marciniak, uwag nie 
wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXIII/183/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 16 lipca 2012 roku                     
w sprawie podziału Gminy Czempiń na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic               
i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu przedstawioną 
wraz z uzasadnieniem przez Sekretarz Gminy Czempiń Aleksandrę Marciniak.  
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.    

 
Do punktu 11 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Piechanin 
przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew - 
Pilarską, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                 
Nr XXIII/184/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 16 lipca 2012 roku                     
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Piechanin przedstawioną wraz             
z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.    

 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń wraz z wykazem zarządzeń stanowiącego 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu, uwag nie wniesiono. 
 
Do punktu 13 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu stanowiącego załącznik nr 
14 do niniejszego protokołu, uwag nie wniesiono. 
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Do punktu 14 porządku obrad: 
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych Rady Miejskiej w Czempiniu:  
1. Radnego Stanisława Turno w sprawach: 

1) przycięcia i usunięcia suchych drzew na ulicy Wspólnej i Kolejowej za 
przejazdem w Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, 
że o wycinkę drzew przy ulicy Wspólnej w Czempiniu musi wystąpić ich 
właściciel, czyli Wielkopolski Zarząd Melioracji Urządzeń Wodnych, wówczas 
gmina może wydać zgodę na wycinkę; obecnie oczekujemy na wpłynięcie 
takiego wniosku; przy ulicy Kolejowej w Czempiniu stosowne prace zostaną 
wykonane przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu;      

2) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy ulica Kolejowa będzie miała dalszy ciąg 
rozbudowy chodnika w kierunku Słonina -Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że Zarząd Dróg Powiatowych w Kościanie informował, że 
prace te zostaną wykonane w 2012 roku; co potwierdził również Radny 
Powiatu kościańskiego, zatem należy oczekiwać na ich realizację;  

3) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy policja jest w stanie powstrzymać 
ekscesy kierowców na ulicy Kolejowej - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że interpelacja zostanie przekazana do Wydziału Ruchu 
Drogowego Komendy Powiatowej Policji w Kościanie;  

4) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy będą posprzątane z piasku i roślin 
krawężniki przy ulicy Kolejowej w Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska poinformowała, że stosowne prace zostaną wykonane przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Czempiniu;      

2. Radnego Krzysztofa Sankiewicza w sprawach:  
1) wykonania remontu drogi gminnej znajdującej się w Zadorach pomiędzy 

działką Wspólnoty Mieszkaniowej nr 5 a nr 6 i 7 - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska poinformowała, że prace remontowe zostaną wykonane wspólnie 
przez mieszkańców i gminę – zostanie zapewniony i dowieziony gruz i wyrwy 
zostaną załatane; w chwili obecnej gmina nie ma środków na zlecenie tych prac 
w całości podmiotowi zewnętrznemu, ponieważ nie ma środków finansowych 
na ten cel – bardzo słabo wpływają środki z rozliczeń z urzędu skarbowego;    

2) wykonania łatania dziur na drodze gminnej w Starym Gołębinie pomiędzy 
droga powiatową a wjazdem na teren podwórza TOP FARMS - Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że z uwagi na brak środków 
finansowych, prace nie mogą zostać zlecone;   

3) przycięcia i usunięcia gałęzi na poboczu drogi Gorzyce – Stary Gołębin - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że interpelacja zostanie 
przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie;  

3. Radnego Wojciecha Adamskiego w sprawach:  
1) podania terminu ustawienia dodatkowych koszy na Osiedlu Przylesie                          

- Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że kosze zostały już 
zamówione i po ich dostarczeniu do gminy zostaną ustawione na Osiedlu 
Przylesie, po uzgodnieniu miejsc z radnym;   

2) naprawy odkrytej studzienki na skrzyżowaniu w Słoninie - Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska poinformowała, że sprawa zostanie wyjaśniona;  

3) uporządkowania terenów wokół drzew przy ulicy 24 Stycznia w Czempiniu - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że jest to teren drogi 
wojewódzkiej i gmina nie może ze swoich środków porządkować tego terenu; 
Gmina występowała do Zarządu Dróg Wojewódzkich z propozycją podpisania 
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umowy dotyczącej wykonywania tego typu prac przez gminę, jednakże nie 
uzyskała ona akceptacji; wniosek zostanie skierowany do zarządcy drogi;     

4. Radnego Władysława Matysiaka w sprawie ponowienia interpelacji z dnia 28 marca 
2012 roku w sprawie udrożnienia kanalizacji deszczowej w Piechaninie – wieś 
gospodarska - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że prace te były 
zaplanowane do wykonania, jednakże z uwagi na wystąpienie awarii w Głuchowie                    
i Borowie, musiały być przesunięte w czasie i są uzależnione od posiadania środków 
finansowych;  

5. Radnego Aleksandra Wielińskiego w sprawach:  
1) naprawy zarwanego chodnika przy posesji nr 12 na ulicy Polnej w Czempiniu - 

Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że wykonanie prac jest 
uzależnione od posiadania środków finansowych;  

2) naprawy zarwanej studzienki telekomunikacyjnej przy posesji pana Marciniaka 
na ulicy Polnej w Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że interpelacja zostanie  zgłoszona do Telekomunikacji 
Polskiej;  

3) wyjaśnienia kwestii skrótu prowadzącego z ulicy Pl. Gen. K. Świerczewskiego 
do ulicy Poznańskie Przedmieście – czy teren ten jest własnością prywatną, 
ponieważ wieczorami jest zamykane przejście przez niego - Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska poinformowała, że sprawa ta była już wielokrotnie wyjaśniana     
i obecny stan jest zgodny z prawem – jest to teren prywatny i mieszkańcy mają 
prawo do jego zamykania, tym bardziej, że istnieje możliwość dojścia 
chodnikiem wzdłuż drogi powiatowej do posesji przy ulicy Poznańskie 
Przedmieście;  

4) podniesienia pozapadanych elementów płytek w ulicy Polnej w Czempiniu - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że wykonanie prac jest 
uzależnione od posiadania środków finansowych;  

5) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy na ulicy Polnej w Czempiniu – na części 
gruntowej jest dopuszczalne jeżdżenie i pakowanie samochodami ciężarowymi 
– transportowymi - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
interpelacja zostanie przekazana do Wydziału Ruchu Drogowego Komendy 
Powiatowej Policji w Kościanie;  

6) spowodowania usunięcia odpadającego tynku z budynku przy ulicy Polnej nr 5 
– obecna sytuacja stwarza zagrożenie dla przechodniów - Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska poinformowała, że interpelacja zostanie przekazana do 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Kościanie;  

7) usunięcia wyrw w drodze gruntowej w ulicy Polnej przy posesji pana 
Romaszewskiego - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
zostanie dokonana wizja w terenie i w miarę możliwości wyrwy zostaną 
załatane gruzem;  

8) zgłoszenia faktu, że przy ulicy Słowackiego w Czempiniu nie świecą się lampy 
- Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że interpelacja zostanie 
przekazana do Posterunku Energetycznego w Mosinie;  

9) rozważenia możliwości utworzenia strony internetowej, na której mieszkańcy 
mogliby wymieniać się swoimi poglądami i spostrzeżeniami na temat 
funkcjonowania gminy - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
gmina Czempiń spełnia wymóg posiadania strony internetowej, która obecnie 
funkcjonuje; założenie kolejnej strony wymagałoby nakładów finansowych, co 
jest niezasadne, tym bardziej, że istnieje strona komercyjna, na której 
mieszkańcy mogą zamieszczać swoje opinie i spostrzeżenia;  
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6. Radnego Macieja Głochowiaka w sprawach:  
1) dokonania przeglądu tablic ogłoszeniowych na terenach wiejskich - Burmistrz 

Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że naprawy tych tablic można dokonać 
na wsiach również ze środków funduszu sołeckiego, o ile taka decyzja zostanie 
podjęta na zebraniu wiejskim;  

2) zgłoszenia faktu, iż w Piotrkowicach – wieś spółdzielcza, nie świecą się lampy - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że interpelacja zostanie 
przekazana do Posterunku Energetycznego w Mosinie;  

7. Radnej Ireny Grzelki w sprawie usunięcia wyrwy przy posesji pani Moryson                      
w Głuchowie - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w tej sprawie 
zostanie przeprowadzona wizja w terenie i następnie podjęta będzie decyzja.  

   
Do udzielonych odpowiedzi na interpelacje:  
 
Radny Stanisław Turno wskazał, że pismo Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie                     
w sprawie realizacji inwestycji na terenie gminy Czempiń jest mu znane, jednakże jest 
zaniepokojony faktem, że minął już okres pół roku, a żadne prace nie zostały rozpoczęte na 
ulicy Kolejowej w Czempiniu.  
 
Radny Aleksander Wieliński wskazał, że jeśli chodzi o płyty na ulicy Polnej w Czempiniu, to 
nie są to duże koszty, aby dokonać ich naprawy – wystarczy je podsypać i wynieść do 
poziomu pozostałych; tym bardziej, że znajdują się one na wysokości Zakładu Gospodarki 
Komunalnej.   
 
Radny Władysław Matysiak zauważył, że odpowiedź Burmistrz na jego interpelację na 
pewno nie usatysfakcjonuje mieszkańców Piechanina, tym bardziej, że w ostatnich dniach            
w fatalnym stanie znalazła się również droga, która została zalana; może dojść do sytuacji,            
w której będą musiały znaleźć się pieniądze na odszkodowania z tego tytułu dla 
mieszkańców.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że nie może wystawić zlecenia na jakiekolwiek 
prace jeśli nie posiada zabezpieczonych na ten cel środków, ponieważ byłoby to naruszeniem 
dyscypliny finansów publicznych. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że środki będą 
mogły zostać przesunięte na cele dotyczące dróg w momencie, gdy gmina otrzyma zwrot 
funduszu sołeckiego i zaczną spływać środki z urzędu skarbowego oraz w momencie, kiedy 
gmina będzie miała dane, ile środków potrzebuje na rozliczenie pracowników ze 
zlikwidowanych szkół. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że obecna sytuacja jest 
pokłosiem faktu, że tak długo funkcjonowały szkoły i gmina w tym roku musiała ponieść na 
oświatę tak wysokie nakłady. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że do końca 
sierpnia gmina ma zabezpieczone środki na domy pomocy społecznej, później będzie trzeba 
poszukać ponad 100 000 zł, żeby wystarczyło środków na realizację zadania do końca roku. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że gmina bierze udział w programie „Śpiewająca 
Polska” i do ubiegłego roku ponosiła koszty w wysokości 40% - reszta pochodziła                          
z Ministerstwa Kultury, od 2012 roku proporcje te zmieniły się i gmina musi ponieść 60% 
kosztów. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że fakt, iż jakieś zadanie nie jest 
zrealizowane, nie wynika z niczyjej złej woli.  
 
Radny Władysław Matysiak poprosił, aby Burmistrz poinformowała mieszkańców 
Piechanina, kiedy przypuszczalnie zostanie wykonana kanalizacja burzowa. 
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Radny Jarosław Konieczny poinformował, że studzienka w Słoninie została zniszczona przez 
wandali w nocy z 6 na 7 czerwca 2012 roku, którzy zostali ujęci przez Policję i z posiadanych 
przez niego informacji wynika, że szkody, jakie spowodowali miały zostać naprawione przez 
rodziców nieletnich wandali.           
 
Do punktu 16 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
Radny Aleksander Wieliński zaprezentował ofertę wycieczki organizowanej przez niego                 
i Zarząd Osiedla Nr 4 w Czempiniu do Badacsonytomaj na Węgrzech.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak odczytał treść: 

1. pisma Wojewody Wielkopolskiego z dnia 13 czerwca 2012 roku – załącznik nr 
15 do niniejszego protokołu; 

2. odpowiedź Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 18 czerwca 
2012 roku – załącznik nr 16 do niniejszego protokołu; 

3. pismo w sprawie uzyskania odpisu odpowiedzi na skargę dotyczącą uchwał 
Rady Miejskiej w Czempiniu -  załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w ubiegły piątek złożyły jej wizytę 
dwie matki dzieci ze Starego Gołębina z prośbą, aby został przygotowany projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Czempiniu dotyczącej obwodów szkolnych, w ten 
sposób, aby Stary Gołębin przypisać do obwodu szkoły w Racocie i Turwi. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska wskazała, że taka była jej inicjatywa na początku prac nad reformą oświaty            
w gminie Czempiń, jednakże na skutek protestów radnego z tego okręgu wyborczego zostało 
zmienione to stanowisko i dlatego też obecnie nie podejmie się zaproponowania zmiany 
uchwały w momencie, kiedy do rozpoczęcia nowego roku szkolnego pozostało półtora 
miesiąca. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że zaproponowała, aby panie te 
zwróciły się w tej sprawie z oficjalnym pismem w piątek do godziny 20.00, ponieważ nie 
miały legitymacji do występowania w imieniu wszystkich rodziców dzieci ze Starego 
Gołębina; do dnia dzisiejszego takie pismo do Urzędu Gminy w Czempiniu nie wpłynęło. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że na prośbę pań poprosiła o przybycie do 
Szkoły podstawowej w Czempiniu dyrektorki tej placówki, która przebywa na urlopie, aby 
wyjaśniła wszystkie ich wątpliwości co do funkcjonowania szkoły od 1 września 2012 roku, 
ponieważ poza trzema osobami, nikt więcej nie brał udziału w dwóch spotkaniach 
zorganizowanych dla rodziców i dzieci ze zlikwidowanych szkół w Szkole podstawowej                
w Czempiniu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że Wójt Gminy Kościan 
wystosował zapytanie do Regionalnej Izby Obrachunkowej, czy gmina Kościan może 
finansować dowóz dzieci ze Starego Gołębina do Turwi w momencie, gdy ta szkoła nie 
wchodzi w obwód szkoły w Racocie i odpowiedź jest negatywna.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że jego negatywna opinia na temat posyłania dzieci 
ze Starego Gołębina do Turwi miała miejsce w zupełnie innym momencie procesu likwidacji 
szkół, ponieważ dotyczyło to momentu zamiaru likwidacji szkół i nie było przesądzone, która 
szkoła zostanie zlikwidowana, a nawet byłą szansa na pozostawienie jednej z nich. Radny 
Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że zamieszczanie wówczas w uchwale o zamiarze likwidacji 
propozycji, aby uczniowie byli dowożeni do Turwi, było błędem; taką opinię prezentowali 
również rodzice, którzy się do niego zwracali w tej sprawie.  
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Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, że nie byłoby tyle interpelacji ze strony 
radnych, które dotyczą nieraz mało istotnych rzeczy, gdyby „ktoś z władz tej gminy wziął 
samochód i przejechał i zobaczył z jednego końca, z drugiego końca, jak wygląda ta gmina             
i wtedy może władze szybciej by zareagowały”. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że 
należałoby zmienić styl pracy i „nie ludzie do władzy, tylko władza do ludzi”.  
Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że tłumaczenia Burmistrz Gminy Czempiń, że nie 
ma za co zrobić drogi „są śmieszne”, jeżeli zestawimy je z faktem, że zaciągamy 370 000 zł 
kredytu, w tym 170 000 zł z banku komercyjnego, na remont budynku urzędu. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, że „jeśli mieszkańcy nie dojadą tymi drogami do urzędu, to po 
co im taki urząd”, dlatego trzeba się zastanowić, jakie są priorytety.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że kwestia remontu dachu na urzędzie gminy 
była ujęta w uchwale budżetowej na 2012 rok, za którą również głosował radny Krzysztof 
Sankiewicz. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że obecny stan dachu jest taki, że 
zdarzają się zalania pomieszczeń w wyższych kondygnacjach i nie możemy sobie pozwolić 
na niszczenie budynku; tym bardziej, że nie dokonujemy w nim żadnych poważniejszych 
remontów.  
 
Sołtys Betkowa Eugeniusz Pawlak podkreślił, że kwestie braku prądu, które często mają 
miejsce w Betkowie są przez niego bezpośrednio zgłaszane do odpowiednich służb i nie widzi 
sensu, aby oczekiwać na ich zgłoszenie do sesji, co radzi również radnym.                           
 
Do punktu 17 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Jerzy Krzyżostaniak zamknął obrady XXIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
 
 
 
Protokołował:        
Magdalena Głucha-Napierała       
 
       Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu 
           /-/ Jerzy Krzyżostaniak 
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